
Onderwerp 
Nationaal Programma Ruimte voor Defensie 
 
Inleiding 
Defensie heeft meer ruimte nodig om Nederland veilig te houden. Dit is nodig omdat de 
veiligheidssituatie in de wereld verandert. De Nederlandse krijgsmacht richt zich meer op het 
beschermen van het eigen grondgebied en dat van NAVO-bondgenoten. Voor deze taak heeft Defensie 
niet alleen meer militairen en materieel nodig, maar ook meer ruimte in Nederland.  
 
Het ministerie van Defensie werkt aan een beleidsvisie Nationaal Programma Ruimte voor Defensie. Het 
gaat daarbij om onder andere laagvlieggebieden, helikopterlandingsplaatsen en vliegen met drones, 
ondermeer bij ASK ‘t Harde. De intensivering en vergroting van het ASK gaat gepaard met meer 
materieel en manschappen op de nabijgelegen kazernes in Wezep en ‘t Harde. 
 
Vanwege de impact op onze gemeente heeft ons college voorjaar 2024 een zienswijze ingediend op de 
nota reikwijdte en detailniveau voor de planMer. Najaar 2024 heeft Defensie gebruikt voor de verdere 
‘trechtering’ van de voorkeurslocaties om de ruimtebehoefte van Defensie te kunnen realiseren. Eind 
2025 neemt het kabinet een besluit over de voorkeurslocaties.  
 
Inhoudelijke kernboodschap 
 
Het college staat positief tegenover de defensieplannen 
De uitbreidingswensen van defensie raken aan velen gemeentelijke opgaven. Denk aan woningbouw, 
mobiliteit, stikstof, toerisme. Van oudsher is Elburg een defensiegemeente. De gemeente en onze 
inwoners staan positief tegenover Defensie. We willen dan ook constructief bijdragen aan de zoektocht 
naar ruimte voor de ondersteunende eenheden binnen Defensie. 
 
Het college ziet koppelkansen tussen de opgaven van defensie en de gemeentelijke opgaven 
Met onderliggende brief worden de bestuurlijke standpunten en mogelijke koppelkansen bij het 
ministerie van Defensie benadrukt en daarmee het positieve politiek- bestuurlijke standpunt inzake dit 
dossier actief voor het voetlicht gebracht. Door tijdig de kansen voor de intensivering van de 
kazernelocaties en het ASK, maar ook de randvoorwaarden op tafel te leggen, laten we ons zien als 
krachtige gesprekspartner. Concreet gaat het in Elburg over Corridor A28-Veluwe, Hub ’t harde, 
woningbouw, arbeidsmarkt en onderwijs. 
 
Wij vragen het ministerie van Defensie om een integraal overleg 
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Middels bijgaande conceptbrief vragen wij aan het Ministerie van Defensie om een overleg om zo de 
concrete uitwerking, de bestuurlijke standpunten en de koppelkansen handen en voeten te geven. We 
trekken hierin samen op met de gemeente Oldebroek. De provincie Gelderland steunt onze werkwijze. 
 
Communicatie/Burgerparticipatie 
De brief aan de staatssecretaris gaat in afschrift naar Gedeputeerde Staten en de gemeenten van de 
Kop van de Veluwe en gemeente Epe. Naar verwachting neemt het Kabinet in het tweede kwartaal van 
2025 een besluit over de voorlopige voorkeurslocaties als onderdeel van het Nationaal Programma 
Ruimte voor Defensie. Dit besluit staat open voor zienswijzen voor een ieder. Daarna neemt het Kabinet 
een definitieve beslissing.  
 
Vervolg 

• De planMer van Defensie is in de afrondende fase. 
• Eind mei besluit het Kabinet over de voorkeurslocaties en worden deze, als onderdeel van het 

NPRD, ter inzage gelegd. 
• Als daar reden toe is, zullen we met een voorstel komen voor het indienen van een zienswijze. 
• Ondertussen blijven we deelnemen aan de gesprekken tussen de gemeenten en Defensie onder 

leiding van de provincie Gelderland. 
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